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NÁŠ ROZHOVOR. Gen. Skrzypczak: Západ místo
pomoci diskutuje. kam míříme? Všichni Ukrajinci
zemřou na bojišti?

wpolityce.pl/swiat/630314-gen-skrzypczakczy-zachod-czeka-az-wszyscy-ukraincy-zgina

„ Nyní lze Rusko udusit pouze politicky a ekonomicky. Je

nutné utáhnout politickou a ekonomickou smyčku pro

Putina. Pokud se tak nestane, Ukrajina nemá žádnou

vojenskou šanci tuto válku vyhrát. Je jasné, že sankce jsou

neúčinné, protože Rusko obnovuje svou armádu. Kam

jdeme? Vsadíme se, že všichni Ukrajinci v této válce

zemřou? Mám dojem, že Západ chce Ukrajinu neustále

vyzbrojovat kapací metodou. To Ukrajincům umožňuje

porazit, ale ne vyhrát. Opakuji – všichni Ukrajinci mají

zemřít na bojišti? Místo toho, aby Západ pomáhal,

diskutuje,“ říká v rozhovoru pro portál wPolityce.pl bývalý

velitel pozemních sil generál Waldemar Skrzypczak.

ČTĚTE TAKÉ:

https://wpolityce.pl/swiat/630314-gen-skrzypczakczy-zachod-czeka-az-wszyscy-ukraincy-zgina
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— NÁŠ ROZHOVOR. Gen. Skrzypczak: Rusové zaútočí ze severu

směrem k Donbasu. Ukrajinci musí odolat tlaku Putinovy   armády

— ZPRÁVA. 327. den války na Ukrajině. Prezident Zelenskij: V

Dněpru bojují záchranáři o každý lidský život

wPolityce.pl: Po dlouhých bojích Rusové bohužel obsadili

Sołedar. Jaká je ale obecná situace na frontě?

Gen. Waldemar Skrzypczak: Rusové vrhli všechny své síly

směrem na Soledar-Bachmut. Považují tato města za brány do

Donbasu. Po porážkách v létě a na podzim loňského roku Putin nově

definoval své strategické cíle. Nyní je jeho strategickým cílem obsadit

východní část Ukrajiny. Putin je přesvědčen, že pokud se zmocní

Donbasu, Ukrajina se nebude moci ekonomicky rozvíjet, ale bude

zemědělskou zemí. Rusko bohužel dosáhne svého, protože si nyní

buduje výhodu. Klíčem k jejímu úspěchu bude to, co dělá nyní –

opustili „zvláštní operaci“ a nyní se připravují na rozsáhlou válku, v

níž je výhoda Ruska několikanásobná převaha nad ukrajinskou

armádou. Rusové toho dosáhnou a o tom bohužel nemá cenu

diskutovat. Rusové provedou operaci ze severu…

V předchozím rozhovoru se mnou jste zmínil, že k tomuto

útoku dojde na přelomu ledna a února, v závislosti také na

povětrnostních podmínkách a reprodukčních

schopnostech ruské armády.

Stane se, je to jen otázka času. Někteří říkali, že Rusové zaútočí z

běloruského území. Ale proč by to dělali? Nevidím zde žádné

vojenské ospravedlnění. Podle některých odříznout logistický koridor

Ukrajincům z Polska. Podle mě to nemá smysl, protože Ukrajinci

mohou mít stejný koridor přes Rumunsko, Slovensko, přes

Maďarsko. Pokud tedy někdo říká, že Rusové udeří z Běloruska právě

z tohoto důvodu, musí mít problémy s geografií. Proč Rusové

potřebují celou Ukrajinu? Putin chce opakování Afghánistánu, aby

Ukrajinci utopili ruské okupační jednotky v krvi? Víte, kolik vojáků je

https://wpolityce.pl/polityka/627305-nasz-wywiad-gen-skrzypczak-rosjanie-uderza-od-polnocy
https://wpolityce.pl/swiat/630220-relacja-327-dzien-wojny-w-dnieprze-zginelo-30-osob
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potřeba k obsazení Ukrajiny? Minimálně milion nebo více. Ukrajinci

by Rusům uštědřili horší osud než mudžahedínům v Afghánistánu,

takže si myslím, že v Kremlu už takoví pitomci nejsou kteří by chtěli

obsadit celou Ukrajinu ukrajinským národem, který nenávidí. Tak by

mě zajímalo, jestli jsou někteří odborníci vzhůru. Dokážete si

představit okupaci Ukrajiny Rusy?

Je známo, že by to Rusy stálo hodně peněz a znamenalo by

to obrovské lidské ztráty.

Ukrajinské hnutí odporu by nebylo jako žádné jiné v Evropě nebo

dokonce na světě, protože by tomuto hnutí odporu pomáhali všichni,

včetně Polska. Putinovi jde proto o východní Ukrajinu i proto, že už

vylidnila velkou část Ukrajinců. Někteří uprchli z válečné oblasti,

zatímco ti, co tam zůstali, mám dojem, že jim je jedno, jestli tam

vládnou Ukrajinci nebo Rusové. Ostatně ti Ukrajinci, kteří odtamtud

mohli uprchnout, už to udělali a zbytek zpacifikovali Rusové, některé

zavraždili. Gerasimov převzal velení nad ruskými jednotkami, aby se

již nejednalo o „zvláštní operaci“, ale o válku v plném rozsahu.

Nadcházející operace zapojí celý ruský vojenský potenciál na této

frontě. Západ není schopen pomoci Ukrajině natolik, aby vybudovala

vojenský potenciál převyšující potenciál Ruska.

Západ už nemůže vyzbrojit Ukrajinu tak, aby zastavil

nadcházející ruskou ofenzívu? První oznámení o dodávce

západní těžké techniky na Ukrajinu jsou již zde - tanky

Challenger 2, Leopardy ...

Nedělejme si iluze, že 100 tanků změní průběh války. Existovala

šance tuto válku vyhrát, ale tato příležitost byla v létě promarněna. V

srpnu jsem řekl: ‚Porazte Rusy, protože nebudete mít druhou šanci.

Už nebudou slabší, než jsou.“ Ukázalo se, že došlo k ofenzivě na jihu,

na severu, ale žádný rozhodující útok, který by zlomil ruskou

armádu, nebyl proveden a nyní jsou důsledky. Rusové obnovují svůj
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potenciál. Nevím, co udělá Západ, ale ani 100 tanků nezmění situaci,

ve které si Rusové budují několikanásobnou převahu nad

ukrajinskou armádou. Ukrajinci neporazí Rusy se stovkou leopardů.

Zeptám se přímo – může Západ změnit tuto nepříznivou

situaci pro Ukrajinu, kterou jste nastínil, radikálním

zvýšením množství a kvality dodávek vojenské techniky?

Ne, vojensky je na to příliš pozdě. Nyní lze Rusko udusit pouze

politicky a ekonomicky. Je nutné utáhnout politickou a ekonomickou

smyčku pro Putina. Pokud se tak nestane, Ukrajina nemá žádnou

vojenskou šanci tuto válku vyhrát. Je jasné, že sankce jsou neúčinné,

protože Rusko obnovuje svou armádu. Kam jdeme? Vsadíme se, že

všichni Ukrajinci v této válce zemřou? Mám dojem, že Západ chce

Ukrajinu neustále vyzbrojovat kapací metodou. To Ukrajincům

umožňuje porazit, ale ne vyhrát. Opakuji – všichni Ukrajinci mají

zemřít na bojišti? Západ místo pomoci diskutuje. Kolik času se

promarnilo například diskusemi o Patriotech pro Ukrajinu?

Zde polská vláda od samého počátku podporuje myšlenku

dodávek baterií Patriot na Ukrajinu.

Ať se každý stará sám o sebe, to nejhorší, co se může stát, je vydělat v

této válce politický kapitál. Ukrajinci umírají a jejich vojáci nemají na

to, aby tuto válku vyhráli. Rusové dostali šance a čas. Nevím, co teď

Ukrajinci mohou udělat, aby zlomili ruskou výhodu. Z vojenského

hlediska taková možnost neexistuje.

Když Rusko v únoru 2022 napadlo Ukrajinu, málokdo věřil,

že se mu podaří Rusko zastavit, a přesto se tak stalo, také

kvůli hroznému vedení Rusů.

Rusové se od Ukrajinců už naučili bojovat. Nejsem defétista, jen mě

mrzí, že se promarnil čas, když bylo možné Ukrajině pomoci a méně

diskutovat. Pokud chce někdo věřit na zázraky, věřme, že Ukrajina

tuto válku vojensky vyhraje. Nicméně podle mého názoru s výhodou

vytvořenou Rusy, i když zemře 500 Rusů denně, to není nic pro ně.
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Nicméně, jak jsem to pochopil, měl by podle vás Západ

nadále vojensky podporovat Ukrajinu?

Ano, je potřeba zásobovat Ukrajince zbraněmi, ale ne kapačkou. I

tato pomoc by měla být zcela jiného charakteru. Společně s NATO

bychom měli začít cvičit nové formace ukrajinské armády – v Polsku,

Německu a Francii. Vycvičte ty ukrajinské občany, kteří tady jsou –

mobilizujte, vycvičte, jmenujte, pošlete na frontu, protože pro

Ukrajinu je to čím dál těžší.

Rozuměl jsem vám správně – myslíte si, že by v Polsku měli

být mobilizováni a vycvičeni ti Ukrajinci, kteří nyní žijí u

nás?

A proč ne? Ve Francii jsme v letech 1939 a 1940 vybudovali armádu o

80 000 lidech z emigrantů a těch, kteří uprchli z Polska po zářijové

porážce. vojáků. A proč takové ukrajinské jednotky nepostavit v

Polsku a neposílat je na frontu? Jde pouze o mezivládní dohody a dá

se to, není na co čekat.

Pokud jde o ukrajinské občany pobývající v zemích NATO,

včetně Polska, ti, kteří chtěli bojovat na frontě, jsou již na

Ukrajině.

A teď se jich zeptáme, jestli chtějí být vojáky nebo ne? Musíte se

zmobilizovat, odvést do armády a je to. Promiňte, že to říkám, ale

jako vojáka mě bolí, že Ukrajina s naší účastí promarňuje svou šanci.

Adam Stankiewicz promluvil

 

 


